
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-11-04    

Plats och tid Tingshuset kl. 08:30-12:30

Ledamöter Michael Plogell (FR) (ordförande)
Lars-Erik Olsson (S) (vice ordförande)
Sverre Fredriksson (M) (2:e vice ordförande)

Övriga närvarande Monica Holmgren (Kommunchef)
Suzanna Bengtsson (Kommunsekreterare)
Kristina Sunebrand (Folkhälsostrateg) §§117-118
Daniel Aronsson (Ekonomichef) §§124-125
Svante Cras (Utvecklingsledare) §§126-128

Utses att justera Lars-Erik Olsson (S)

Justeringens plats och 
tid

Kommunhuset ,  2020-11-16   14:00

Paragrafer §§117-139

Sekreterare
Suzanna Bengtsson

Ordförande       
Michael Plogell (FR)

Underskrifter

Justerande       
Lars-Erik Olsson (S)

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-11-16. Anslaget tas ner 2020-
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Innehållsförteckning
§117 Demokratistipendium för barn och unga 2020

§118 Verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet 2021 mellan södra hälso- och 
sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun

§119 Svar på motion (MP) om att upprätta en kommunal koldioxidbudget

§120 Svar på motion (SD) om att införa ett klassmorfar-/mormor-system i Bollebygds 
kommun

§121 Planprioritering för Bollebygds kommun
§122 Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
§123 Svar på medborgarförslag om skolbussar till Töllsjö
§124 Uppföljningsrapport oktober 2020 för kommunstyrelsen - information
§125 Uppföljningsrapport oktober 2020 för Bollebygds kommun - information
§126 Utredning av IT-verksamheten i Bollebygds kommun
§127 Utredning av lönehanteringen i Bollebygds kommun
§128 Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt
§129 Inbjudan till kommunernas klimatlöften - yttrande från samhällsbyggnadsnämnden
§130 Revidering av VA-taxa i Bollebygds kommun
§131 Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun
§132 Planbesked för Bergadalen Erikstorp 2:32
§133 Möjlighet för Bollebo att ta över driften av HVB-hemmet på Lokes väg – utredning
§134 Tillitsbaserad styrning och ledning - uppdrag till kommunchef
§135 Revidering av styrmodell för Bollebygds kommun

§136 Tolkning av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun - fråga om 
papperskallelse till förtroendevald

§137 Revidering av bestämmelser för kommunalt partistöd i Bollebygds kommun
§138 Revidering av förbundsordning för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund

§139 Remiss; kommungemensamt reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i 
Bollebygds kommun, samt nämndspecifika reglementen
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§117 KS2020/215

Demokratistipendium för barn och unga 2020 

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser XX som stipendiat till demokratistipendium för
barn och ungdom 2020. Stipendiet kommer att delas ut vid julmarknaden 2020 av
kommunstyrelsens presidium, kommunfullmäktiges ordförande och ungdomsrådet. I händelse av 
att årets julmarknad ställs in på grund av coronapandemin kommer stipendiaten att 
uppmärksammas på annat vis. 

Ärendet
Bollebygds kommuns demokratistipendium för barn och ungdom delas ut till en eller 
flera personer mellan 0 och 20 år, som visat engagemang och intresse för demokratifrågor i 
kommunen. Stipendiet på 5000 kronor är en belöning och uppmuntran för värdefulla insatser 
inom området. Stipendiet delas ut till personer som är bosatta eller födda i Bollebygds 
kommun eller som har särskild anknytning till kommunen. Den eller de som får stipendiet utses 
av ungdomsrådet tillsammans med de förtroendevalda i kommunstyrelsens arbetsutskott. Till 
årets demokratistipendium har fyra nomineringar lämnats in.
 
Förslag till beslut
Ungdomsrådet föreslår att XX utses som stipendiat till demokratistipendium för barn och 
ungdom 2020.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Inskickat formulär - demokratistipendium
 Inskickat formulär - demokratistipendium
 Demokratistipendium
 Inskickat formulär - demokratistipendium
 Inskickat formulär - demokratistipendium
 Inskickat formulär - demokratistipendium

Page 3 of 46



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-11-04

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§118 KS2020/191

Verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet 2021 
mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds 
kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen fastställer verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet 2021 mellan 
Södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun.

Ärendet
Södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun har slutit avtal om ett gemensamt 
folkhälsoarbete 2021-2024. Syftet med avtalet är att underlätta det tvärsektoriella samarbetet och 
att få ett bättre resursutnyttjande med större genomslagskraft. Folkhälsoarbetet ska innehålla 
systematiska och målinriktade insatser för att förbättra befolkningens hälsa och utjämna 
skillnader i hälsa. Enligt avtalet ska kommunens folkhälsostrateg varje år ta fram en 
verksamhetsplan med budget enligt överenskommen mall. Planen fastställs av kommunstyrelsen.

I samband med det folkhälsopolitiska dialogmötet som ägde rum mellan parterna våren 2020 
lyftes följande prioriterade målområden:
- Barn och ungas uppväxtvillkor
- Hälsofrämjande livsmiljö
- Alkohol narkotika, dopning, tobak och spel
- Främja hälsoinsatser hos förening och frivilligorganisation

Prioriterade grupper är barn, unga samt äldre.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen fastställer verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet 2021 mellan 
södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Verksamhetsplan för lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds kommun 2021
 Verksamhetsplan för lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds kommun 2021
 Budget och ekonomisk redovisning 2021

Skickas till
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Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§119 KS2019/279

Svar på motion (MP) om att upprätta en kommunal koldioxidbudget 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Ärendet
Rose-Marie Grune (MP) föreslår i motion, inkommen 2019-11-27, att Bollebygds kommun ska ta 
fram en plan för att kraftfullt minska sina utsläpp i enlighet med Parisavtalet, nationella 
och regionala mål, och att kommunen tar fram en lokal koldioxidbudget som beskriver 
den nödvändiga årliga minskningstakten, samt att den kommunala koldioxidbudgeten blir en del 
av den kommande miljöstrategin. Kommunfullmäktige har vid sitt sammanträde 2019-12-12, § 
178, remitterat motionen till kommunstyrelsen för beredning.
 
Den globala koldioxidbudgeten är den begränsade totala mängd koldioxid, det utsläppsutrymme, 
som kan släppas ut till atmosfären för att klara ett visst temperaturmål. Den kan brytas ner och 
fördelas i tid och rum och därigenom uttryckas som lokala årliga koldioxidbudgetar. Enligt 
Parisavtalet ska nationerna som skrivit under säkerställa att den globala temperaturökningen hålls 
under 2 grader, och eftersträva att den begränsas till 1,5 grader. Enligt avtalet ska detta göras på 
ett rättvist sätt och på vetenskaplig grund. Av regionfullmäktiges budget 2020 framgår att Västra 
Götalandsregionen (VGR) ska ta fram en regional koldioxidbudget. Koldioxidbudgeten kommer 
att skapa ett ramverk om hur VGR och kommuner tillsammans på ett effektivt sätt kan nå upp 
till Parisavtalets mål.
 
Som motionären framför behöver ett aktivt arbete ske för att minska utsläppen av växthusgaser 
på kommunal nivå, men en koldioxidbudget är komplex. En utmaning med omställningen är att 
rådigheten är spridd över så många olika aktörer i samhället, inklusive medborgare. För andra 
utsläpp, som sker som en konsekvens av köpta varor och tjänster i andra länder, kan utsläpp 
minskas genom minskad användning och val av alternativ med lägre associerade utsläpp, i 
offentliga och privata organisationer genom kravställande vid upphandling och inköp, bland 
privatpersoner genom aktiva val utifrån tydlig konsumentinformation.
 
De lokala utsläppen baserar sig på statistik från den nationella emissionsdatabasen (RUS, 
Regional Utveckling och Samverkan i miljömålssystemet). Databasen innehåller uppgifter från 
utsläppsstatistik som bland annat rapporteras till klimatkonventionen och luftvårdskonventionen. 
Här återfinns utsläpp till luften för växthusgaser och andra luftföroreningar.
Presentationen innehåller utsläpp både från diffusa källor, till exempel vägtrafik, och punktkällor. 
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Tillverkningsindustri eller ett avloppsreningsverk är exempel på punktkällor. Underlaget 
presenteras som en karta på Länsstyrelsernas webbplats RUS. Av kartan kan utläsas att det är 
längs vägstråken som de högsta koldioxidemissionerna finns i Bollebygds kommun (Rv40 samt 
länsväg 180). Planering för åtgärder bör därför inriktas där störst nytta erhålls, dvs planering av 
samhället, kollektivtrafik, cykelinfrastruktur och arbete med att påverka beteenden. Det finns idag 
goda exempel på omställning för en minskad klimatpåverkan inom Bollebygds kommun, som 
riktar sig mot egen organisation, men även i vårt arbete som riktar sig till de som bor och verkar i 
kommunen. Nedan följer några exempel:

-energieffektivisering inom eget fastighetsbestånd
-kommunen söker statliga medel för att kunna stödja företag och enskilda i energi- och 
klimatrådgivning
-elavtal, som innebär 100 % grön el
-fokus på inköp av lokalt producerade råvaror
-miljö- respektive hållbarhetspolicy är framtagna och beslutade, och som kommer att brytas ned 
som aktiviteter i respektive nämnds verksamhetsplan.
-utredning av laddinfrastruktur för kommunens poolbilar pågår
-tillsyn av verksamhetsutövare i syfte att minska och förebygga utsläpp av växthusgaser
-arbete med gång- och cykelvägar för att få fler att ta cykeln istället för bilen
-arbete med kollektivtrafikfrågan
-beslut om åtaganden inom Västra Götalandsregionens och Länsstyrelsens satsning Klimat 2030, 
i syfte att vidta åtgärder för att minska utsläpp av växthusgaser
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att motionen ska bifallas.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens och dels Lars-Erik Olssons 
(S). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag
 Svar på motion om att upprätta en kommunal koldiaxidbudget
 Motion om att upprätta en kommunal koldioxidbudget

Skickas till
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Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§120 KS2020/93

Svar på motion (SD) om att införa ett klassmorfar-/mormor-system i 
Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag:
1. Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige anser motionen utredd och besvarad.
2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då förutsättningarna, 
utifrån utredningen, inte är gynnsamma.

Ärendet
Daniel Persson (SD) och Lisette Vermeulen (SD) föreslår följande i motion daterad 2020-03-12;
1. att Bollebygds kommun utreder möjligheten att införa "klassmorfar/-mormorsystemet" i 
kommunens grundskolor och,
2. att systemet införs om utredningen visar att förutsättningarna för detta är gynnsamma.
 
Motionärerna menar att ambitionen är att förstärka vuxennärvaron i skolan med positiva, trygga, 
förstående och ansvarsfulla vuxna personer som kan vara goda förebilder och som kan finnas till 
som en extra hand. Dessa kan förbättra arbetssituationen såväl som trygghetskänslan för barnen i 
grundskolorna, samtidigt som systemet också erbjuder en meningsfull sysselsättning till äldre 
invånare i kommunen som med hjälp av sin långa livserfarenhet och livskunskap kan uträtta 
något värdefullt och meningsfullt för samhället. Klassmorfar/-mormorsystemet finns i en rad 
kommuner och har visat sig vara mycket framgångsrikt. Det har bidragit till ett bättre pedagogiskt 
klimat och de engagerade har samtidigt varit ett stort stöd och bra förebilder för 
barnen. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2020-04-23, § 63, remitterat motionen till 
utbildningsnämnden för beredning.
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2020-09-21, § 43, och 
beslutat följande som svar på de två att-satserna: Utbildningsnämnden beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att anse motionen utredd och besvarad. Utbildningsnämnden beslutar att 
föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen då förutsättningarna, utifrån utredningen, inte är 
gynnsamma.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens motionssvar. 
Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 §43 UN Svar på motion om att införa klassmorfarmormorsystem i Bollebygds 

kommun(145708)
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 Svar på motion om att införa ett klassmorfarmormorsystem i Bollebygd(142261)
 Motion (SD) om att införa ett klassmorfar-mormorsystem i Bollebygd
 §63 Kf Inkommen motion: Motion (SD) om att införa ett klassmorfar-/mormor-system i 

Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§121 KS2019/222

Planprioritering för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att prioritera detaljplanerna enligt följande ordning;
1. Översiktsplan 2022 (KS2020/24)
2. Utredningsuppdrag gällande femårsplan för befintlig skola Bollebygds tätort
3. Förstudie för förskola i Olsfors (SBN2020/177)
4. Utredningsuppdrag kommunala förtätningsprojekt (SBN2020/193)
5. Utredningsuppdrag förtäta centrala Bollebygd
6. DP Prästgårdsgärdet (SBN2015/613)
7. DP Fjällastorp (SBN2015/614)
8. DP Köpmansvägen (SBN2019/281)
9. DP Getabrohult (SBN2015/97)
10. DP Rinna rekreationsområde (SBN2015/469)
11. DP Buagärde (SBN2015/615)
 
Den sammanställda prioriteringslistan ersätter föregående från maj 2020 (KS 2020-05-26, § 75).
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom samhällsbyggnadsnämndens utredningsuppdrag med 
kommunala förtätningsprojekt som sedan kan bli planuppdrag (SBN2020/193).

Ärendet
Kommunstyrelsen ska besluta kring prioritering av plan- och exploateringsenhetens ärenden och 
arbetsuppgifter som rör planverksamheten. Kommunstyrelsen fattade ett beslut om senaste 
planprioritering på sammanträde 2020-05-26, § 75. Avsikten är att uppdatera dokumentet två 
gånger per år.
 
Planenhetens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att
- prioritera detaljplanerna enligt föreslagen ordning;
1.      Översiktsplan 2022 (KS2020/24)
2.      Utredningsuppdrag gällande femårsplan för befintlig skola Bollebygds tätort
3.      DP Prästgårdsgärdet (SBN2015/613)
4.      DP Fjällastorp (SBN2015/614)
5.      Förstudie för förskola i Olsfors (SBN2020/177)
6.      Utredningsuppdrag kommunala förtätningsprojekt (SBN2020/193)
7.      Utredningsuppdrag förtäta centrala Bollebygd
8.      DP Köpmansvägen (SBN2019/281)
9.      DP Getabrohult (SBN2015/97)
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10.   DP Rinna rekreationsområde (SBN2015/469)
11.   DP Buagärde (SBN2015/615)

- den sammanställda prioriteringslistan ersätter föregående från maj 2020 (KS 2020-05-26, § 75),
- ställa sig bakom samhällsbyggnadsnämndens utredningsuppdrag med kommunala 
förtätningsprojekt som sedan kan bli planuppdrag (SBN2020/193).
 
Planenhetens förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S).
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR), med instämmande av Sverre Fredriksson (M), föreslår följande 
prioriteringsordning:
1. Översiktsplan 2022 (KS2020/24)
2. Utredningsuppdrag gällande femårsplan för befintlig skola Bollebygds tätort
3. Förstudie för förskola i Olsfors (SBN2020/177)
4. Utredningsuppdrag kommunala förtätningsprojekt (SBN2020/193)
5. Utredningsuppdrag förtäta centrala Bollebygd
6. DP Prästgårdsgärdet (SBN2015/613)
7. DP Fjällastorp (SBN2015/614)
8. DP Köpmansvägen (SBN2019/281)
9. DP Getabrohult (SBN2015/97)
10. DP Rinna rekreationsområde (SBN2015/469)
11. DP Buagärde (SBN2015/615)
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels planenhetens som bifalls av Lars-Erik 
Olsson (S), samt Michael Plogells (FR), m. fl. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och 
finner att arbetsutskottet beslutar enligt Michael Plogells (FR) förslag. 
 

Beslutsunderlag
 Planenhetens prioriteringslista, november 2020
 §75 KS Planprioritering för Bollebygds kommun
 §211 SBN Utredning om förtätningsprojekt på kommunalägd mark - förslag till 

uppdrag(146232) (0)_TMP

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§122 KS2019/202

Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Då motionens intentioner redan beaktas och följs utifrån yttranden från utbildningsnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden föreslås att motionen avslås. 

Ärendet
Yvonne Andrén (C) föreslår i en motion inkommen den 6 september 2019 om bevarande av 
Bollebygds bibliotek, bl a genom att bibliotekets gamla del ska skyddas mot rivning och 
vidare ombyggnationer, det ska bevaras och underhållas, såväl huset som de äldre detaljerna 
såsom tex trappa, räcken, öppen spis, trägolv och snickardetaljer. Motionären föreslår även att 
den park som är kvar runt biblioteket bevaras och används som rekreationsområde/gemensam 
trädgård och att det, precis som det gör nu, får lov att finnas träd, blommor och gräs.
 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-09-19, § 105, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning. Kommunstyrelsen har på sammanträde 2020-04-07, § 52, 
remitterat motionen till utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. 
Nämndernas yttranden ska om det finns behov även innehålla tillägg för eventuella kostnader 
för genomförande av motionens intentioner.
 
Utbildningsnämnden har på sammanträde 2020-10-19, § 55, lämnat följande 
yttrande:  Utbildningsnämnden är positiv till motionens intentioner om bevarandet av Bollebygds 
bibliotek. Det är samhällsbyggnadsnämnden som enligt nämndens reglemente ansvar för drift, 
underhåll och förvaltning av kommunens fasta egendom och genomför ny-, om- och tillbyggnad 
på kommunens fastigheter inom av kommunfullmäktige beslutade ramar. Utbildningsnämnden 
ser utvecklingspotentialer vad gäller biblioteksutveckling tex vad gäller e-böcker,  strömmad 
media samt biblioteket som kulturmötesplats.
 
Samhällsbyggnadsnämnden har på sammanträde 2020-09-14, § 186, lämnat följande yttrande: 
Med stöd av plan- och bygglagen så skyddas biblioteket mot rivning och ombyggnationer. I plan- 
och bygglagen preciseras ett antal allmänna intressen och det anges bland annat att man ska ta 
hänsyn till stads- och landskapsbilden och platsens natur- och kulturvärden. 
Ett bebyggelseområdens särskilda historiska, kulturhistoriska miljömässiga och konstnärliga 
värden ska skyddas. Befintliga karaktärsdrag ska respekteras och tas tillvara. Ändringar av 
byggnader ska alltid göras varsamt och deras värden och kvaliteter ska tas till vara. Biblioteket 
som byggnad är i gott skick och är idag inte mer kostnadsdrivande jämfört med övriga fastigheter 
i kommunens ägo. Inga större underhållsinsatser är planerade inom de närmsta åren. När det på 
längre sikt planeras för underhållsinsatser kan antikvarie tas in för rådgivning.
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Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande utifrån nämndernas yttranden: Då motionens intentioner 
redan beaktas oh följs föreslås att motionen avslås. Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 §52 KS Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 §186 SBN Svar på motion om bevarande av Bollebygds bibliotek - yttrande till 

kommunstyrelsen(SBN2020104-5) v
 Yttrande kring svar på motion om bevarande av Bollebygds bibliotek(SBN2020104-4)
 §55 UN Motion om bevarande av Bollebygds bibliotek(146561)
 Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 Motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad

Page 14 of 46



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-11-04

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§123 KS2020/42

Svar på medborgarförslag om skolbussar till Töllsjö 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat.

Ärendet
Carina Lundgren föreslår i ett medborgarförslag 2020-02-04 att det bland annat sätts 
in skolbussar alternativt kollektivtrafik till Töllsjö, för att underlätta för vidare resor tur och retur 
Bollebygd för gymnasieungdomar. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2020-09-17, § 
103, remitterat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Västra Götalands Regionen äger den 
allmänna kollektivtrafiken i vår region och trafiken ombesörjs av Västtrafik. Det har funnits en 
linjelagd trafik, linje 122, som drogs in via Västtrafik då linjen under flera år haft ett mycket lågt 
resande. När mätningar av lågt resande görs, så ser Västtrafik på uppdrag av Västra 
Götalandsregionen, till antalet resenärer per tur utslaget på ett helt år. En linje med färre än åtta 
passagerare per tur (utslaget på ett helt år) och en kostnadsteckningsgrad på under 33 procent, ses 
som ett lågt resande. Linje 122 hade ett genomsnittligt resande på tre till fyra personer per tur och 
en kostnadsteckningsgrad på cirka 12 procent, varför Västtrafik beslutade att dra in trafiken och 
istället sätta in anropstyrda turer utifrån de riktlinjer som finns i Landsbygdsutredningen. Alla 
resenärer räknas även skolbarn när Västtrafik gör sina mätningar. Den anropstyrda linjen mellan 
Bollebygd och Töllsjö kallas också för linje 122. De anropstyrda linjerna förutom linje 122 
samordnas med Färdtjänst, Sjukresor och Närtrafik. Det innebär att det är samma 
beställningscentral, samma chaufförer och bilar som ombesörjer all ovan nämnda trafik. 
Bollebygds kommun har påtalat att kommunen vill att Västtrafik ser över möjligheten att även 
trafikera den anropstyrda trafiken, linje 122, morgon och eftermiddag. Västtrafik har till 
kommande tidtabellsskifte december 2020 sett över tidsintervallet för linje 122 och kommer att 
införa till vår stora glädje två morgonturer från Töllsjö skola klockan 06.15 och 07:45 som är 
framme vid Bollebygds station 06.35 och 08:15. Västtrafik har även infört två eftermiddagsturer 
från Bollebygds station klockan 16.15 och 17:15 som är framme vid Töllsjö skola klockan 16:35 
och 17:35.
 
Västra Götalandsregionen som ägare av kollektivtrafiken har via Landsbygdsutredningen ett 
koncept för Närtrafik i hela regionen. Närtrafik är serviceresor för personer på landsbygden för 
att bereda dessa resenärer möjlighet att komma till de olika tätorterna i respektive kommun för 
att nyttja den service som finns. Bollebygds kommun har gjort tillköp både när det gäller 
Närtrafik på helgerna med fyra turer, samt med ett seniorkort där alla ålderspensionärer som fyllt 
65 år och är folkbokförda i kommunen åker gratis inom kommunen. Seniorkortet gäller även på 
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den anropstyrda trafiken som linje 122 och Närtrafiken. 
 
Kommunen har regelbundna dialoger med Västtrafik. Bollebygds kommun framför ständigt 
behovet av kollektivtrafik på tidpunkter som möjliggör resor för våra kommuninvånare. 
Grundproblemet riskerar tyvärr fortfarande bestå, många vill ha kollektivtrafik utmed sträckan 
Bollebygd och Töllsjö men det är för få resenärer som åker med trafiken som finns utmed 
sträckan. Linjer, anropstyrda trafik med få eller inga resenärer är svåra att försvara, ekonomiskt 
och miljömässigt. Västtrafik håller på att ta fram bokningssystem på nätet för den anropstyrda 
trafiken. Det prövas just nu för färdtjänstresenärer med gott resultat. Bokning kan göras för flera 
resor åt gången för den anropstyrda trafiken hos beställningscentralen redan idag.
 
Det är Västra Götalandsregionen som beslutar och finansierar den allmänna kollektivtrafiken. 
Regionen har antagit en strategi för trafik på landsbygden för att kunna tillgodose kollektivtrafik-
resenärer på landsbygden. Bollebygds kommun har även fortsättningsvis återkommande dialog 
med regionen och Västtrafik, där särskild vikt läggs på att utveckla kollektivtrafiken och 
möjligheterna inom kommunen till pendling utanför det befintliga stråket Göteborg och Borås. 
Bollebygds kommun önskar inget hellre än att resandet ökar på våra linjer så att kollektivtrafiken 
kan utvecklas och utökas. Kommunen har tillfälligt inrättat en "gymnasiebuss" som samordnas 
med den ordinarie skolskjutstrafiken sedan Västtrafik tog bort den ordinarie linjetrafiken, linje 
122, för ca fem år sedan. ”Gymnasiebussen” går från Töllsjöskolan kl 06.45 till väg 180 där 
”gymnasiebussen” väntar in bussar som ska till Borås och Alingsås. På eftermiddagen går 
”gymnasiebussen” från väg 180 kl 16 som även då väntar in bussar från Borås och Alingsås.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag
 Svar på medborgarförslag angående skolbussar till Töllsjö
 Medborgarförslag angående skolbussar till Töllsjö_maskad

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§124 KS2020/225

Uppföljningsrapport oktober 2020 för kommunstyrelsen - 
information 

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram en helårsprognos för 2020 som sammanfattas 
i rapporten. Prognosen för helåret är ett överskott med 1 mnkr för 
kommunstyrelsens verksamhet. Det är en förbättring med 300 tkr jämfört med prognosen i 
samband med delårsbokslutet i augusti. Främsta orsak till den förbättrade prognosen är att vissa 
IT-kostnader har skjutits på framtiden.
 
Ledamöterna ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen och meddelar 
att ärendet kommer att behandlas och beslutas på kommunstyrelsens sammanträde den 24 
november 2020.

Paragrafen är justerad
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§125 KS2020/226

Uppföljningsrapport oktober 2020 för Bollebygds kommun - 
information 

Ärendet
Daniel Aronsson, ekonomichef, informerar om uppföljningsrapport oktober 2020 för 
Bollebygds kommun. Ledamöterna ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för 
informationen och meddelar att ärendet kommer att behandlas och beslutas slutligt 
på kommunfullmäktiges sammanträde den 9 december 2020.

Paragrafen är justerad
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§126 KS2020/234

Utredning av IT-verksamheten i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen anser att uppdraget kring utredning av IT-verksamheten är slutfört.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag på sammanträde i maj 2020 att 
utreda samverkan med andra aktörer eller outsourcing avseende IT-verksamheten i 
kommunen. För närvarande bedriver Bollebygd sin IT-verksamhet på egen hand, fram till 2015 
samarbetade kommunen med Härryda kommun men 2014 fattades beslutet att avbryta 
samarbetet på grund av flera orsaker, t ex driftproblem och otydlig och ologisk prissättning.
 
Efter avbrutet samarbete med Härryda kommun har Bollebygds kommun byggt upp en IT-
struktur som i flera avseenden är modernare än flera andra kommuners, vilket till exempel visat 
sig i smidigheten att kunna arbeta på distans under den pågående coronapandemin. Dessutom 
har Bollebygds kommun som första kommun implementerat en helt 
molnbaserad  nätinfrastruktur i större skala.
 
Till skillnad från t ex kostnad per elev inom skolan är det svårt att jämföra IT-kostnader mellan 
olika kommuner eftersom verksamheten har organiserats väldigt olika. En annan svårighet har 
även varit att definiera vad som är IT-kostnad, vad går t ex gränsen mellan IT och digitalisering 
eller IT och telefoni när telefonerna blir alltmer ett IT-verktyg. Jämförelse har därför i så stor 
utsträckning gjorts på övergripande nivå där kostnader för IT-tekniker, kommunikation och 
utrustning för i huvudsak administrativ personal räknats med i jämförelse med andra kommuner.
 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att Bollebygds kommun idag har en relativt modern IT-
miljö, delvis beroende på avbrutet samarbete med Härryda kommun. Även om ingen djupare 
utredning om t ex kundernas uppfattning om support etc gjorts förefaller de allra flesta nöjdare 
med det IT-stöd som ges idag jämfört med det stöd som gavs före 2015. Det är därför rimligt att 
avvakta en fördjupad studie om samverkan eller outsourcing.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen anser att uppdraget kring utredning av IT-verksamheten är slutfört.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag
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 Utredning kring IT-verksamheten

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§127 KS2020/239

Utredning av lönehanteringen i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att studera samordning med andra 
aktörer avseende lönehantering, med målet att på sikt i någon form samverka.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav på sammanträde i maj 2020 kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att 
utreda samverkan med andra aktörer eller outsourcing avseende lönehanteringen i kommunen. 
För närvarande bedriver Bollebygds kommun sin lönehantering på egen hand. Avtalet för 
nuvarande personalsystem utgår under 2021 vilket innebär att ett nytt system behöver 
upphandlas. Föregående upphandling gjordes 2012. Innan en eventuell upphandling eller 
konkreta förhandlingar kring samverkan skett är det svårt att ange eventuella besparingar eller 
andra effekter av lönesamverkan. Det är dock svårt att inte komma till slutsatsen att den mängd 
samverkan som skett under flera år mellan kommuner har haft positiva effekter på såväl 
ekonomin som verksamheten.
 
Det finns många olika samverkansaktörer, och många kommuner samverkar. Det flera av 
kommunerna pekar på som en svårighet när lönehanteringen förs över till annan aktör är 
gränsdragningen mellan HR och lön. Här skiljer sig kommunerna åt när det till exempel vilka 
uppgifter som HR-specialisten servar främst chefer med och vad lönespecialisten gör. Det är 
därför angeläget att detta utreds före en eventuell flytt av lönehanteringen. Det bör också utredas 
vilka konsekvenser en eventuell flytt av lönehanteringen får för integration med andra system, t 
ex ekonomisystemet, samt hur IT påverkas.
 
I de fall lönehanteringen utförs av någon annan aktör kommer närheten försvinna. Detta borde 
dock inte vara något större problem i takt med ökad digitalisering. Coronapandemin har visat att 
det går oftast bra att arbeta på distans, därför är det svårt att se några större problem ifall lönerna 
bearbetas utanför kommunhuset. Även övriga kontakter har i spår av coronapandemin i allt 
större utsträckning skett via skype/teams.
 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att trenden att framförallt mindre kommuner samordnar 
sin administration är tydlig. Detta gäller inte minst lönehanteringen. Det är därför logiskt att 
kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att studera detta närmare.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att studera samordning med andra 
aktörer avseende lönehantering, med målet att på sikt i någon form samverka.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Utredning angående lönehantering

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§128 KS2020/240

Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt 

Beslut
Ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet.

Ärendet
Syftet med kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att styrelsen ska övervaka att kommunens 
verksamhet och angelägenheter bedrivs och utvecklas i enlighet med kommunens styrdokument 
och beslut samt att lagar och förordningar följs. Uppsiktsplikten är ett ansvar som vilar på hela 
kommunstyrelsen.
 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram ett förslag på riktlinjer som ska fastställas av 
kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för sin uppsiktsplikt.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas. 
 

Beslutsunderlag
 Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt
 Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt
 Kommunstyrelsens uppsiktsplikt version från KSO

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§129 KS2020/158

Inbjudan till kommunernas klimatlöften - yttrande från 
samhällsbyggnadsnämnden 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks; Kommunstyrelsen antar följande klimatlöften för 
Bollebygds kommun: Klimatlöfte nr 1, 12, 17 samt 20. Klimatlöften kan sedan revideras över tid.

Ärendet
Klimat 2030 är en kraftsamling som drivs av Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen i 
Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. Alla Kommuner i länet har undertecknat målet 
om att Västra Götaland till 2030 ska vara en fossiloberoende region. Det innebär att 
växthusgaserna ska minska med 80 procent från 1990-års nivå till år 2030. Kommunerna har en 
strategisk viktig roll för att klimatmålen ska nås. Kommunerna bjuds därför in att anta ett antal 
klimatlöften som ska genomföras 2021. Kommunernas klimatlöfte består av 20 olika åtgärder 
som är väl beprövade och som kan ge stor utsläppsminskning. Kommunen väljer själv hur många 
och vilka klimatlöften man ställer sig bakom för genomförande 2021. Kommunstyrelsen tar 
beslut om vilka och hur många åtgärder som ska genomföras. Klimat 2030 kommer att stödja 
kommunerna i genomförandet under 2021, med ambition att kunna erbjuda konkret stöd för 
varje åtgärd. Beslut om vilka klimatlöften kommunen antar ska vara Västra Götalandsregionen 
tillhanda senast 2020-12-01.
 
Kommunstyrelsen gav på sammanträde 2020-10-06, § 157, uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden att ta fram ett beslutsunderlag avseende kommunernas klimatlöfte 
som ska vara klart till kommunstyrelsens möte 2020-11-24. För de mål som nämnden föreslår ska 
även de ekonomiska förutsättningarna belysas.
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer följande löften som genomförbara under 2021: 
Klimatmål 1 - Vi använder en klimatstyrande resepolicy. Det innebär att kommunen har en 
resepolicy som följs upp årligen. Klimatstyrande innebär att policyn ska styra mot resfria möten, 
minimera flygresandet, innefatta miljö- och klimatkrav på fordon, reglera egen bil i tjänsten och 
erbjuda alternativ som cykel och bilpool. Ett plus är om den även uppmuntrar till hållbart resande 
till och från arbetet. Bedömning: Möjligt att ställa sig bakom genom att se över och uppdatera 
nuvarande resepolicy (kommunstyrelsen). Insatsen är tidsåtgången inom 
kommunstyrelseförvaltningen.
 
Klimatmål 12 - Vi mäter matsvinn i offentlig verksamhet och har mål Det innebär att 
kommunen mäter matsvinnet och har satt ett mål att minska svinnet till max 45 g/portion i 
genomsnitt (lunch eller middag). I siffran ingår alla tre typer av svinn: kökssvinn, serveringssvinn 
och tallrikssvinn. Bedömning: Måltidsenheten arbetar aktivt för att minska matsvinnet för att 
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effektivare använda budgeterade medel, men även med tanke på miljöpåverkan. Matsvinn har 
hittills mätts två gånger årligen. Nu undersöks möjligheterna att hitta effektiva metoder för att 
mäta detta kontinuerligt och på detta vis snabbare kunna utläsa faktorer som påverkar 
matsvinnet. Genom detta arbetssätt bör det gå att förebygga och därigenom minska matsvinnet. 
Kostnad för inköp av digitalt verktyg belastar samhällsbyggnadsnämndens budget 2020 
(digitaliseringspeng). Den senast genomförda mätningen visade på ett snitt på 53 
g/portion. Samhällsbyggnadsförvaltningen har nyligen tecknat avtal på 1 år med företag som 
tillhandahåller det digitala verktyget genom vilket måltidsverksamheten kommer att kunna mäta 
svinn dagligen i pilotkök (kommunens största tillagningskök, dvs Bollebygdskolan, med 
tillhörande mottagningskök). Kostnad ca 20 tkr som belastar samhällsbyggnadsnämndens 
budget, digitaliseringspengen.
 
Klimatmål 17 - Vi har 100 procent förnybar el i kommunens elavtal. Det innebär att kommunen 
köper 100 procent förnybar el i alla förvaltningar och bolag. Bedömning: Kommunen har redan 
idag, genom avtal, 100 procent förnybar elektrisk kraft till kommunens anläggningar och utifrån 
hela behovet. När avtalsperioden löper ut, bör detta åtagande kvarstå.
 
Klimatmål 20 - Vi arrangerar event/aktiviteter riktat till allmänheten om klimat. Det innebär att 
ett årligt event eller flera mindre återkommande aktiviteter ska genomföras, gärna i samarbete 
med studieförbund/organisationer och/eller med kommunens energi- och klimatrådgivare. 
Genom ökad kunskap och medvetenhet om klimatkrisen och inspiration till förändring kan 
kommunen möjliggöra och skynda på omställningen. Bedömning: Insats genom klimat- och 
energirådgivare till allmänhet/företag har tidigare år genomförts och bedöms kunna genomföras 
förutsatt att statliga bidrag ges för att ha tillgång till en energi- och klimatrådgivare inom 
kommunen. Samhällsbyggnadsförvaltningen har även bistått arrangörer vid andra 
evenemang som riktat sig till allmänhet.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att för år 2021 föreslå kommunstyrelsen att anta följande
klimatlöften för Bollebygds kommun: Klimatlöfte nr 1, 12, 17 samt 20. Klimatlöften kan sedan
revideras över tid.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Beslutsunderlag
 §157 KS Inbjudan till kommunernas klimatlöften - uppdrag till 

samhällsbyggnadsnämnden
 §220 SBN Kommunens klimatlöften- Klimat 2030(SBN2020184-5)
 Kommunens klimatlöften- Klimat 2030(SBN2020184-3)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§130 KS2020/237

Revidering av VA-taxa i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar 
att revidera VA-taxan enligt bifogat förslag från och med 2021-01-01 genom att höja 
brukningsavgiften samt anläggningsavgiften för kommunalt VA med 10 %.
 
Den tidigare antagna VA-taxan (gällandes från 2020-01-01) upphävs i och med beslut om ny taxa.

Ärendet
Stora delar av vatten- och avloppsverksamheten i Sverige står fortsatt inför stora utmaningar 
nu och i framtiden, för att kunna säkra dricksvattenleveransen och spill- och 
dagvattenavledningen på ett säkert och miljömässigt bra sätt samt klara av de ökade 
myndighetskraven och klimatförändringarna. Det är viktigt att säkra den långsiktiga hållbarheten 
för VA-försörjningen för dagens och framtida kommuninvånare. Bollebygds kommun har, som 
många andra kommuner, äldre anläggningar och ledningsnät med stort underhållsbehov som 
kommer medföra stora och kostsamma investeringar. Bollebygds kommun är sedan mars 2019 
medlem i Gryaab AB, och genom denna lösning kommer avloppsreningen för både Bollebygds 
och Olsfors-Hultafors tätorter att lösas på lång sikt. I samband med projekt överföringsledning 
mellan Härryda och Bollebygd finns möjlighet att ordna med reservvatten mellan kommunerna.
 
En analys grundad på de kommande årens verksamhet kända och förväntade kostnader 
och intäkter, visar att en fortsatt årlig uppräkning av brukningsavgiften med ca 10 % är
nödvändig mellan åren 2019 och 2026 för att få balans i verksamheten. Investeringsbehov i nya 
överföringsledningar och av ny ordinarie vattenförsörjning i Töllsjö samt
reinvesteringar av befintliga ledningar och anläggningar som är en del av eventuella 
framtida kostnader innebär ökade kapitalkostnader. Kostnader som dessa har framgått i
investeringsbudget 2018-2020 samt 2019-2021 och är inkluderade i analysen av 
framtida kostnader. Analysen är gjord på lång sikt och därmed mer osäker. Det är således fortsatt 
viktigt att grunda besluten i årsbudgeten och att analysera utfall och förväntade kostnader och 
intäkter årligen för att ha ett bra underlag för taxejusteringar.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att revidera VA-taxan enligt bifogat förslag från och med 2021-01-
01 genom att höja brukningsavgiften samt anläggningsavgiften för kommunalt VA med 10 %. 
Den tidigare antagna VA-taxan (gällandes från 2020-01-01) upphävs i och med beslut om ny taxa.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §198 SBN Revidering av VA-taxa 2021(SBN2020176-4)
 Bollebygd VA-taxa 2021(SBN2020176-3)
 Bilaga 1 - diagram 2020(SBN2020176-2)
 Revidering av VA-taxa 2021(SBN2020176-1)

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§131 KS2020/238

Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar 
upprättat förslag till renhållningstaxa. Den nya avfallstaxan träder i kraft 2021-01-01 och ersätter 
tidigare antagen taxa.

Ärendet
Avfallstaxan höjdes 1 juni 2020, innan det hade det inte gjorts någon justering av taxan sedan 
2010. Samhällsbyggnadsförvaltningen har dock under 2020 sett en uppgång av antalet besökare 
på ÅVC med ca 15-20% jämfört med 2019. Vidare så har marknaden för skrot som säljs från 
ÅVC vikit på grund av att världsmarknadspriset har sjunkit. Detta tillsammans med att förslaget 
om att återinföra avfallsskatten på brännbart avfall nu har slagit igenom gör att taxan behöver 
höjas för att täcka kommunens omkostnader. Förslaget är att taxan höjs generellt med 3 % samt 
att vissa taxor justeras individuellt enligt förslaget till ny avfallstaxa. Det är även några 
tillkommande taxor som införs enligt förslaget.
 
Avfallstaxan ska täcka sina egna omkostnader och avfallskollektivet ska över tid gå plus 
minus noll. Kommunfullmäktige höjde taxan i juni 2020, men förvaltningens uträkningar utifrån 
det har visat att det inte är tillräckligt. Regeringens förslag om att återinföra förbränningsskatten 
på avfall har gått igenom och från och med 1 april 2020 så är den 75 kr/ton för att sedan ökas till 
100 kr/ton 2021 och 125 kr/ton 2022. Detta tillsammans med att förvaltningen ser ökade 
omkostnader som kommit genom ny insamlingsentreprenör, nybyggd ÅVC, utökad service för 
invånarna med fler fraktioner på ÅVC, ökade öppettider med mera gör att taxan behöver höjas 
med 3 %.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till renhållningstaxa. Den nya avfallstaxan träder i 
kraft 2021-01-01 och ersätter tidigare antagen taxa.
Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker. 
 
 

Beslutsunderlag
 §200 SBN Renhållningstaxa för Bollebygds kommun(SBN2020202-3)
 Förslag till ny taxa 2021(SBN2020202-1)
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 Renhållningstaxa för Bollebygds kommun(SBN2020202-2)

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§132 KS2020/200

Planbesked för Bergadalen Erikstorp 2:32 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att lämna ett negativt planbesked för Bergadalen Erikstorp 2:32. 
Ärendet avslutas och sökanden faktureras kostnader för handlagt planbesked enligt 
kommunfullmäktiges fastlagda plan- och bygglovstaxa, med hänvisning till tidigare planbesked 
som anger sökanden att återkomma när angränsande detaljplaner är färdigställda i sin helhet.

Ärendet
Planansökan med kompletta handlingar inkom 2020-08-06. Sökande beskriver i sin ansökan 
att projektet är tänkt att ansluta till bebyggelsen i Bergadalen i väster med 15-20 villor i en 
naturnära miljö i ett högt läge. Sökanden har tidigare ansökt om planbesked år 2016 och gavs då 
negativt planbesked enligt kommunstyrelsens beslut 2016-05-23, § 48, med 
motiveringen: ”Genomförandet av en detaljplan för området skulle inte kunna ske inom en 
tioårsperiod. Angränsande detaljplan ska genomföras i sin helhet innan en eventuell 
vidareutbyggnad sker. Utbyggnadsriktningen stämmer heller inte överens med den 
utvecklingsplan för Bollebygds tätort som kommunfullmäktige antog 2014.”
 
Förutsättningarna kvarstår oförändrade vad gäller att detaljplanen behöver färdigställas i 
sin helhet och att utbyggnadsriktningen inte överensstämmer med Bollebygds utvecklingsplan.
Ekonomiska förutsättningar Området befinner sig i periferin med avstånd till kommunal service 
och kollektivtrafik. En tät sammanhållen tätort som kan nyttja befintlig infrastruktur innebär en 
lägre samhällsekonomisk kostnad vilket är att föredra. Detaljplanen för bredvidliggande område 
är i sitt utbyggnadsskede nu och anger i syftet en tänkt exploateringsgrad på cirka 70 fristående 
villor och enstaka flerbostadshus. Exploateringsgraden har dock ökat utifrån planens syfte och 
byggrätten är maximerad. Det betyder även största möjliga belastning på VA och infrastruktur 
har nyttjats. Samtidigt som vidare etapputbyggnad inte var påtänkt, varken i riktning eller 
dimension.
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att planansökan strider mot gällande översiktsplan 
från 2002 samt strider mot kommunens strategi och vision inför kommande översiktsplan. 
Det samhällsbyggnadsförvaltningen vill uppnå är en sammanhållen bebyggelse i 
kollektivtrafiknära lägen.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att lämna ett 
negativt planbesked samt att ärendet avslutas och att sökanden faktureras kostnader för handlagt 
planbesked enligt kommunfullmäktiges fastlagda plan- och bygglovstaxa. Detta med hänvisning 
till tidigare planbesked som anger sökanden att återkomma när angränsande detaljplaner är 
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färdigställda i sin helhet.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §210 SBN Planbesked för Bergadalen, Erikstorp 232(SBN2020191-6)
 Formulär ansökan planbesked Bergadalen Erikstorp 232(SBN2020191-1)
 Bilaga karta ansökan om planbesked Bergadalen, Erikstorp 232(SBN2020191-2)
 Bredvidliggande detaljplan(SBN2020191-4)
 Kollektivtrafik radie 400m(SBN2020191-5)
 Förslag till beslut planbesked(SBN2020191-3)

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§133 KS2020/214

Möjlighet för Bollebo att ta över driften av HVB-hemmet på Lokes 
väg – utredning 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att kostnadsberäkna anpassningen av lokalen och 
göra en komplett ekonomisk bedömning, samt att ta fram avtalsförslag som reglerar överföringen 
och driften för HVB-hemmet på Lokes väg till Bollebo. Uppdraget ska genomföras i samråd med 
Bollebo.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde 2020-10-06, § 140, att ge kommunchefen i uppdrag 
att tillsammans med Bollebos VD utreda möjligheter för Bollebo att ta över driften av HVB-
hemmet på Lokes väg.
 
Det finns idag en byggnad/moduler på Lokes väg som uppfördes 2016 som ett HVB-hem. 
Förutom under en kortare period under 2020 har lokalerna stått tomma. Bygglovet för 
modulerna på Lokes väg är tidsbegränsat till 2026. Det finns idag inget konkret behov beskrivet 
från socialnämnden avseende dessa lokaler.
 
Kommunen ska inte agera hyresvärd och därför är det direkt olämpligt att kommunen går in i 
annan verksamhet än den som är idag. Bollebo är hyresvärd och har detta som sitt uppdrag. 
Bollebo bör därför ha större möjligheter att få lägenheterna uthyrda till annan målgrupp än den 
som modulerna uppfördes till.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att kostnadsberäkna anpassningen av lokalen och 
göra en komplett ekonomisk bedömning, samt att ta fram avtalsförslag som reglerar överföringen 
och driften för HVB-hemmet på Lokes väg till Bollebo. Uppdraget ska genomföras i samråd med 
Bollebo.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Möjlighet för Bollebo att ta över driften av HVB-hemmet på Lokes väg – utredning
 §140 KS Uppdrag till kommunchef kring HVB-hemmet på Lokes väg

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§134 KS2020/245

Tillitsbaserad styrning och ledning - uppdrag till kommunchef 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att genomföra en informationsinsats för samtliga 
förtroendevalda kring tillitsbaserad styrning och ledning, samt att genomföra en workshop kring 
tillitsbaserad styrning och ledning för utvalda förtroendevalda och utvalda tjänstepersoner under 
våren 2021.

Ärendet
Tillitsbaserad styrning är inte en enhetlig styrmodell, utan kan snarare ses som ett förhållningssätt. 
En väl fungerande styrning och ledning måste bygga både på ordning och reda, det vill säga 
kontroll på ekonomi och kvalitet, men också på tillit till de som utför välfärdstjänsterna. Det 
innebär en styrning med inslag av flera olika styrmodeller och principer. Tillitsbaserad styrning 
och ledning handlar om styrning, kultur och arbetssätt med fokus på verksamhetens uppdrag och 
invånarnas behov.
 
Bollebygds kommun behöver få större insikt och förståelse för vad det innebär för att kunna fatta 
ett aktivt beslut om tillitsbaserad styrning och ledning är något som kommunen ska ta till sig och 
börjar arbeta efter. För att skapa en bred gemensam förståelsegrund för förtroendevalda och 
tjänstepersoner kan till exempel film i ämnet utgöra en bas.
 
För att skapa en djupare förståelse som även blir mer konkret föreslås att utvalda förtroendevalda 
och utvalda tjänstepersoner genomför en gemensam workshop under våren 2021. Totalt kan det 
röra sig om ca 30 personer. Efter workshopen bör det finnas tillräcklig kunskap för att kunna 
fatta ett beslut om tillitsbaserad styrning och ledning är den styrnings- och ledningsfilosofi som 
Bollebygds kommun vill gå in i. Kostnaden beräknas till ca 70 tkr, fördelat på konferenslokal 
heldag ink lunch för 30 personer ca 45 tkr, och facilitator workshop heldag inkl. förberedelse ca 
25 tkr.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att genomföra en informationsinsats för samtliga 
förtroendevalda kring tillitsbaserad styrning och ledning, samt att genomföra en workshop kring 
tillitsbaserad styrning och ledning för utvalda förtroendevalda och utvalda tjänstepersoner under 
våren 2021.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
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 Tillitsbaserad styrning och ledning - uppdrag till kommunchef

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§135 KS2019/115

Revidering av styrmodell för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till ny styrmodell för Bollebygds 
kommun, daterat 2020-10-20. Kommunstyrelsen upphäver sitt tidigare beslut 2020-04-07, § 48.

Ärendet
I november 2016 antog kommunfullmäktige kommunens nuvarande 
styrmodell  inklusive ekonomiska styrprinciper. Denna revidering avser främst förändringar kring 
hantering av mål samt tidplan för budgetarbetet. Kommunstyrelsen beslutade i maj 2019 att 
återremittera förslaget till ny styrmodell, för att förslaget skulle beredas politiskt samt av berörda 
tjänstepersoner. Den politiska beredningen har skett vid budgetberedningens sammanträden i 
juni samt augusti 2019. Därefter har kommunfullmäktiges roll utvecklats och förtydligats.
 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet på sammanträde 2020-02-06, § 6, med motiveringen 
att säkerställa kommunfullmäktiges övergripande ansvar. Det ska vara tydligt formulerat i skrift 
och det ska ske i samverkan med samtliga partier, samt att den ofördelade budgeten 
tydliggörs. Budgetberedningen har återigen behandlat ärendet, på sammanträde 2020-02-27. 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet återigen på sammanträde 2020-04-07, § 48. Ärendet drogs 
dock ut från kommunfullmäktiges dagordning under våren 2020 
då kommunfullmäktigeförsamlingen var decimerad till antalet pga coronapandemin, då 
önskemålet var att alla ledamöter skulle ha möjlighet att debattera och besluta i frågan. 
 
Under hösten 2020 har förslaget till ny styrmodell återigen reviderats, och därav 
måste kommunstyrelsens tidigare beslut upphävas.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till ny styrmodell för Bollebygds 
kommun, daterat 2020-10-20. Kommunstyrelsen upphäver sitt tidigare beslut 2020-04-07, § 48.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att förslaget till ny styrmodell avslås.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens, dels Lars-Erik Olssons (S) 
avslagsförslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag
 §48 KS Revidering av styrmodell för Bollebygds kommun
 Styrmodell och ekonomiska principer
 Styrmodell för Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§136 KS2020/242

Tolkning av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds 
kommun - fråga om papperskallelse till förtroendevald 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att den förtroendevalde ska kunna uppvisa att det enligt en 
professionell bedömning inte finns synhjälpmedel som underlättar för den förtroendevalde att 
kunna läsa sammanträdeshandlingar på iPad. Underförutsättning att ett sådant intyg kan uppvisas 
kan den förtroendevalde fortsatt få sammanträdeshandlingar utskickade i pappersform.

Ärendet
Bollebygds kommun har under hösten 2020 övergått till en mer eller mindre helt digital 
sammanträdesprocess, där varje förtroendevald får en låne-iPad av kommunen att använda som 
ett arbetsverktyg under tiden man har sitt förtroendeuppdrag i kommunen. Läsplattorna som 
lånas ut är även konfigurerade med den programvara, system och säkerhetsinställningar som 
förordas av bl a Sveriges kommuner & regioner (SKR) kring möjligheten att kunna delta på 
sammanträden på distans.
 
I och med inköp samt övergång till iPads för förtroendevalda så har sammanträdesprocessen i 
nämnderna helt övergått till digitala kallelser, som publiceras på kommunens sammanträdesportal 
Meetings. De fåtal förtroendevalda som haft papperskallelser har informerats om övergången, 
och de har också hämtat ut och fått utbildning i hur de ska använda sina iPads i 
förtroendeuppdraget. Som ett led i ovanstående arbete, och för att bekosta del av inköp, licenser 
och drift av drygt 90 st iPads har kommunfullmäktige beslutat att den del i arvodesreglementet 
som reglerar årlig ersättning vid utskick av kallelse och handlingar, 1 500 kr/förtroendevald, 
stryks och att ändringen börjar gälla från 2021-01-01. Dock har det fåtal förtroendevalda som 
tidigare fått papperskallelser inte fått den årliga ersättningen om 1500 kr/år. 
 
I arvodesreglementet regleras också att frågor om tolkning och tillämpning av arvodesreglementet 
beslutas av kommunstyrelsen. Till kommunstyrelsen har det med anledning av ovanstående 
inkommit ett brev från en förtroendevald i kommunen som även i fortsättningen vill ha 
papperskallelser, med hänvisning till att hen lider av en ögonsjukdom vid namn gula fläcken. 
Synförsämringen sker ofta långsamt och leder till att man successivt förlorar det centrala seendet, 
d.v.s. man får allt svårare att läsa och till slut kan man ha bara det perifera seendet kvar. Dock 
finns det mycket hjälp att få i form av tekniska och optiska hjälpmedel, exempelvis 
specialglasögon och förstoringsglas. Olika synhjälpmedel provas ut via en syncentral.
 
Den förtroendevalde beskriver i sitt brev att hen behöver förstoringsglas och rätt ljus för att 
kunna läsa, och att pappersutskick är det enda som fungerar. Vid samtal med den förtroendevalde 
framkommer att hen inte har några andra synhjälpmedel utprovade. En snabb undersökning på 
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internet visar att det finns flera synhjälpmedel att använda sig av om man lider av nedsatt syn, t ex 
speciella datorer som läser upp texten för användaren, men även en sorts förstoringsglas som till 
synes kan användas på exempelvis en läsplatta.
 
Det finns en bred samsyn och förankring i samhället i stort, och kanske än mer inom den 
politiska sfären, att även personer med funktionsnedsättning ska kunna engagera sig politiskt och 
inneha förtroendeuppdrag, på samma villkor som personer utan funktionsnedsättning. I 
möjligaste mån ska dessa förtroendevalda behandlas som alla andra, och kunna delta inom det 
politiska livet på lika villkor. Dock kan man inte undkomma att det personliga ansvaret för att 
skaffa de hjälpmedel som man behöver måste ligga hos den enskilde förtroendevalde.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att den förtroendevalde ska kunna uppvisa att det enligt en 
professionell bedömning inte finns synhjälpmedel som underlättar för den förtroendevalde att 
kunna läsa sammanträdeshandlingar på iPad. Underförutsättning att ett sådant intyg kan uppvisas 
kan den förtroendevalde fortsatt få sammanträdeshandlingar utskickade i pappersform.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Tolkning av arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun - fråga om 

papperskallelse till förtroendevald

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§137 KS2020/235

Revidering av bestämmelser för kommunalt partistöd i Bollebygds 
kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer bestämmelser för kommunalt 
partistöd i Bollebygds kommun, utifrån förslag till styrdokument daterat 2020-10-15.
 
Bestämmelserna börjar gälla från 2021-01-01.
 
Kommunfullmäktige upphäver därmed beslut och bestämmelser som antogs 2014-06-18, § 59.

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår en revidering av bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Regler för partistöd regleras i kommunallagen som ger kommunfullmäktige 
rätten att besluta om partistödets omfattning och formerna för det. Syftet med partistödet är att 
stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin.
 
Förslaget som föreligger överensstämmer med kommunallagens krav kring partistöd, bl a att 
partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har mandat i 
kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna en skriftlig 
redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets ställning i den 
kommunala demokratin.
 
Redovisningen ska avse perioden 1 januari- 31 december och lämnas in till 
kommunstyrelseförvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta både det partistöd 
som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. En av partiet 
utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av partistödet 
överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten ska bifogas 
till partiets redovisning.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer bestämmelser för kommunalt 
partistöd i Bollebygds kommun, utifrån förslag till styrdokument daterat 2020-10-15. 
Bestämmelserna börjar gälla från 2021-01-01. Kommunfullmäktige upphäver därmed beslut och 
bestämmelser som antogs 2014-06-18, § 59.
 

Page 41 of 46



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-11-04

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Revidering av bestämmelser för kommunalt partistöd i Bollebygds kommun
 Bestämmelser för kommunalt partistöd i Bollebygds kommun
 Bestämmelser om kommunalt partistöd, nu gällande

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§138 KS2020/219

Revidering av förbundsordning för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer reviderad förbundsordning för 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund.

Ärendet
Förbundsordningen för Sjuhärads kommunalförbund antogs 1998 och reviderades senast 2018. 
Ett påpekande från revisorerna har föranlett en revidering av förbundsordningen då kommunal-
förbundet enligt kommunallagen inte ska välja ersättare för valda revisorer, § 7. På samma sätt 
saknas skrivning gällande arkivmyndighet och detta är tillagt, § 23. Ett arkivreglemente är 
framtaget och bilagt i förbundsordningen. I samband med dessa förändringar har även övriga 
paragrafer gåtts igenom och redaktionella ändringar gjorts. Några paragrafer har flyttats och 
delats upp.
 
Direktionen har behandlat ärendet på sammanträde 2020-09-18, § 51, och beslutat att anta 
föreslagen revidering av förbundsordningen och rekommenderar i enlighet med § 24 om 
”Ändring av förbundsordningen” medlemskommunerna att fastställa förbundsordning för 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer reviderad förbundsordning för 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Revidering av förbundsordning för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund
 Förbundsordning Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund
 Protokollsutdrag § 51 200918 Revidering av förbundsordning

Skickas till
Kommunstyrelsen

Paragrafen är justerad
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§139 KS2020/244

Remiss; kommungemensamt reglemente för kommunstyrelsen och 
nämnderna i Bollebygds kommun, samt nämndspecifika 
reglementen 

Beslut
Förslag till kommungemensamt reglemente och respektive nämndspecifikt reglemente skickas på 
remiss till nämnderna i Bollebygds kommun, däribland kommunstyrelsen. Deadline för remissvar 
till kommunstyrelsen är 2021-01-31.

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en översyn av Bollebygds kommuns nämndreglementen. 
Översynen har resulterat i att ett kommungemensamt reglemente för kommunstyrelsen och 
övriga nämnder i Bollebygds kommun tagits fram. Samtidigt har det tagits fram reglementen för 
varje enskild nämnd som innehåller specifika bestämmelser för respektive nämnd. Översynen har 
även tagit sikte på språkliga och juridiska uppdateringar och ett sammanhållet regelverk för 
nämnderna i kommunen. I viss mån innehåller förslagen en del förändringar i rådande 
arbetsfördelning mellan kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden.
 
Med det kommungemensamma reglementet och de nämndspecifika reglementen som har tagit 
fram uppnås en utformning av reglementena som är enhetlig, både språkmässigt och 
layoutmässigt. Syftet med utformningen är också att när reglementsändringar berör alla nämnder 
behöver bara ett reglemente (det kommungemensamma) ändras istället för alla reglementena. 
Förhoppningen är att med det nya upplägget skapa en tydlig reglering av respektive nämnds 
verksamhetsområde och arbetsformerna för nämnderna.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås skicka förslag till kommungemensamt reglemente och 
respektive nämndspecifikt reglemente på remiss till nämnderna i Bollebygds kommun, däribland 
kommunstyrelsen. Deadline för remissvar till kommunstyrelsen föreslås vara 2021-01-31.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Förslag till kommungemensamt reglemente och respektive nämndspecifikt reglemente skickas på 
remiss till nämnderna i Bollebygds kommun, däribland kommunstyrelsen. Deadline för remissvar 
till kommunstyrelsen är 2021-01-31.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, kommunstyrelsen, 
valnämnden, jävsnämnden
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